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“Agricola ªtirbey” intenþioneazã
sã-ºi creascã vânzãrile la export

Producãtorul de vinuri „Agricola
ªtirbey” exportã, anual, circa
10-15% din totalul producþiei,

dupã cum ne-a spus baronul Jakob
Kripp, proprietarul viilor ºi cramei de
la ªtirbey. Domnia sa ne-a precizat cã
aceastã proporþie nu a crescut în ulti-
mii ani ºi cã, în perioada care urmea-
zã, intenþioneazã sã-ºi intensifice ex-
porturile: „Exportul nostru nu a cres-
cut în ultimii ani, stabilizându-se la
10-15% din livrãri. Admit cã ne bu-
curãm, într-un fel, de acest fapt, pen-
tru cã altfel am avea cantitãþi insufi-
ciente pentru piaþa internã. Totuºi, in-
tenþionãm ca, în continuare, sã mãrim
cota la export”. În acest scop, compa-
nia colaboreazã cu alþi producãtori de
vin de înaltã clasã, ne-a mai precizat
domnul Kripp: „Numai împreunã ºi
cu forþele noastre financiare întrunite
putem sã cucerim pieþe noi în strãina-
tate, unde producãtori din alte þãri in-
vestesc bugete de marketing de mi-
lioane de euro”.

Potrivit domniei sale, investiþiile
„Agricola ªtirbey” din acest an vor fi
concentrate pe activitãþi de marke-
ting în afara þãrii. „Sunt investiþii
adevãrate, pentru cã numai dupã ac-
tivitãþi constante de marketing ºi PR,
derulate o perioadã de 3-5 ani, se vor
vedea rezultate ºi vom putea începe
cu amortizarea acestor investiþii”, sus-
þine baronul Jakob Kripp, adãugând
cã, deja, sãptãmâna trecutã, au avut
loc primele livrãri cãtre doi clienþi
noi din Anglia: „Ne-au gãsit prin ac-
tivitãþile noastre de marketing fãcute
în Marea Britanie împreunã cu un
grup de alþi ºase producãtori din
România. Suntem convinºi cã vor
urma alte rezultate pozitive”. Dom-
nul Kripp se aratã încrezãtor ºi în
ceea ce priveºte piaþa internã: „Si-
tuaþia generalã a economiei private
s-a stabilizat ºi se îndreaptã spre
bine. ªi cererile din partea distribui-
torilor noºtri ºi a clienþilor particula-
ri sunt foarte stabile,
mai ales datoritã ra-
portului preþ-calitate,
excelent la toate pro-
dusele noastre”.

Proprietarul „Agri-
cola ªtirbey” ne-a
spus cã, adesea, se
întâmplã ca vinul din
stoc sã se epuizeze în
aceastã per ioadã,
îmbutelierea urmãto-
arei recolte având loc
în lunile martie-apri-
lie, întrucât „capaci-
tatea de producþie nu
poate fi mãritã”. Pro-
ducþia anualã a pro-
ducãtorului de vin se
ridicã la aproximativ
100.000 de sticle.
„Sperãm ca iubitorii
vinului nostru sã înþe-
leagã cã un vin de ca-

litate nu poate fi produs «la coman-
dã», ci numai în cantitãþi limitate, o
datã pe an ºi dupã trecerea prin toate
etapele de producþie”, a spus baro-
nul Kripp. Anul trecut, „Agricola
ªtirbey” a lansat „Feteasca Neagrã”
din recolta anului 2008. „Am încer-
cat sã pãstrãm ºi sã evidenþiem
însuºirile caracteristice acestui soi -
fineþea, eleganþa, buchetul aromatic
ºi gustul fructuos de struguri de Fe-
teascã Neagrã - prin învechire în bu-
toaie mai mari, care nu acoperã vi-
nul cu prea multe tanine”, ne-a po-
vestit reprezentantul companiei, su-
bliniind cã licoarea a primit note ex-
celente în cadrul degustãrilor profe-
sionale. Referitor la anul viticol
2010, domnia sa ne-a spus cã socie-
tatea s-a confruntat cu mai multe
provocãri, caracterizând condiþiile
meteo de anul trecut : „În ianuarie ºi
februarie natura ne-a ameninþat vii-
le, mai ales pe cele tinere, cu un ger
extrem, greu de suportat de plantele
subþiri. Zãpada, însã, ne-a ferit de
pagube. Ulterior, în prima parte a
verii, ploile aproape zilnice, cu tem-
peraturi ridicate, au creat climatul
ideal pentru manã ºi fãinare, astfel
cã a fost nevoie sã intervenim mereu
cu tratamente în vii. Aplicarea expe-
rienþei ºi know-how-ului întregii
echipe în alegerea momentelor ºi a
substanþelor optime a fost crucialã
în aceastã fazã. Începând din 20 iu-
lie ne-am putut bucura de soare ºi
caldurã, pânã când lipsa de precipi-
taþii a cauzat secetã ºi lipsã de hranã
pentru struguri”.

„Agricola ªtirbey” a început recol-
ta strugurilor de vin în 26 august, cu
soiul „Sauvignon Blanc”, „ceva mai
devreme ca de obicei, dar în condiþii
climatice bune”, potrivit sursei citate:
„Am reuºit sã culegem struguri foarte
sãnãtoºi, în cantitãþi suficiente, dar cu
un conþinut redus de zahãr ºi mai ridi-
cat de aciditate, ceea ce va da niºte vi-

nuri clare, proaspete ºi nu prea grele”.
Compania a terminat de cules în 15
noiembrie, cu ultima parcelã de „Ca-
bernet Sauvignon”.

Având o cotã de piaþã redusã,
vinurile produse pe domeniile “ªtir-
bey” se regãsesc în segmentul “pre-
mium” ºi “super premium” ºi sunt
distribuite cãtre restaurante, hoteluri
ºi magazine specializate de vinuri.
Investiþia cea mai importantã din
2010 a fost o linie de îmbuteliere,
prin care poate fi ridicatã calitatea
acestui proces.

La începutul secolului al XX-lea,
dupã distrugerea viilor prin filoxerã,
prinþul Barbu ªtirbey era proprieta-
rul celei mai mari pepiniere din þarã,
cu ponderea principalã pe altoirea
soiurilor autohtone, ameninþate de
rãspândirea soiurilor internaþionale
din strãinãtate. Prinþesa Maria ªtir-
bey a moºtenit, în 1946, de la tatãl
ei, domeniile viticole din Drãgãºani.
Dupã naþionalizarea din 1949, aces-
tea au fost preluate de IAS Drã-
gãºani. În 2001, viile ºi crama au
fost restituite moºtenitorilor. Baroa-
na Ileana Kripp, ca nepoatã a prinþe-
sei ªtirbey, a renovat viile ºi a redo-
tat crama cu tehnologie modernã.
Astfel, domnia sa deþine 30 ha de te-
ren (din care 20 de ha, amplasate pe
Dealul Oltului, la o înãlþime de
260-340 de metri, sunt plantate cu
vii), crama din anii 1920, renovatã
în 2003, casa de locuit ºi birouri.
Dupã 2001 au fost replantate opt
hectare de vie, din care patru hectare
cu “Cabernet Sauvignon”, “Novac”
ºi “Negru de Drãgãºani”, douã hec-
tare cu “Merlot” ºi douã hectare cu
“Sauvignon Blanc”. Restul suprafe-
þelor sunt plantate cu soiurile autoh-
tone “Cramposie Selecþionatã”,
“Feteascã Regalã” ºi “Tãmâioasã
Româneascã”.
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Cea mai mare acþiune
de promovare a vinului
românesc va începe în SUA
ª

ase crame autohtone au în
curs de demarare cea mai
mare acþiune de promovare
a vinului românesc din
istorie, care se va desfãºura

în Statele Unite ale Americii
(SUA), ne-a spus Elvira Cox, direc-
tor de export în cadrul companiei
“Recaº”. Potrivit domniei sale, va-
loarea programului se ridicã la 2,5
milioane de euro ºi este cofinanþat,
în proporþie de 80%, de Uniunea
Europenã ºi de Guvernul României,
restul de 20% din bani fiind asigura-
þi de cele ºase societãþi româneºti
producãtoare de vin care participã
la proiect. Obiectivul acestuia este,
dupã cum ne-a declarat doamna
Cox, informarea pe piaþa de profil
din SUA cu privire la “producþia
noastrã de vin, la tradiþia ºi, în ace-
laºi timp, la inovaþia care existã
acum, în acest domeniu, în Rom-
ânia”. “Recaº” este una dintre cele
ºase crame care participã la acest
program.

Alte acþiuni similare, realizate în
mod privat în diverse þãri, la care
participã ºi “Recaº”, în colaborare

cu alþi producãtori de vin, au fost
deja demarate în ultimii doi ani în
Polonia, Germania, Danemarca,
Estonia, Norvegia, Japonia etc.
“Romanian Winegrowers” - una
dintre acþiunile de promovare a vi-
nului autohton - se
desfãºoarã în Marea
Britanie. Aceasta
este finanþatã 100%
din capitalul privat al
unui numãr de ºapte
crame româneºti ºi
se aflã în al treilea an
de activitate, presu-
punând un birou de
promovare în An-
glia, un site ºi diver-
se activitãþi de pro-
movare, precum de-
gustãrile, târgurile,
vizitele ziariºtilor
etc, ne-a precizat Elvira Cox, adã-
ugând: “Investiþiile de promovare
sunt infime: participãm la Competi-
þiile Internaþionale de Vin, la care, în
fiecare an, câºtigãm medalii, media-
tizãm acest lucru, participãm la
Târgurile Internaþionale de Vin sub-

venþionate de Stat, dar mai partici-
pãm ºi pe cont propriu la astfel de
manifestãri, organizãm degustãri
împreunã cu importatori, jurnaliºti,
somelieri ºi invitãm la noi la cramã
jurnaliºti din toatã lumea. Nu am fã-

cut oferte de preþ
agresive, nu am or-
ganizat tombole sau
alte concursuri cu
premii costisitoare.
Suntem implicaþi
activ în mai multe
acþiuni de promova-
re genericã a vinului
românesc, cu scopul
de a înlãtura preju-
decãþile ºi lipsa de
imagine existente în
multe pieþe de vin
importante de pe tot
glob”.

Anul trecut, “Recaº” a exportat
850.000 de sticle de vin, în SUA,
Canada, UK, Germania, Olanda,
Belgia, Luxemburg, Danemarca,
Estonia, Polonia, Suedia, Franþa,
Italia, Slovacia, Cehia, Rusia, Japo-
nia ºi Australia. În prezent, societa-

tea se aflã în discuþii ºi cu alþi impor-
tatori din Spania, Turcia, India ºi
alte þãri, intenþionând ca, în acest an,
sã exporte cel puþin dublu faþã de
anul trecut.

Compania “Recaº” a investit cir-
ca 25 de milioane de euro, în ultimii
zece ani, anul trecut fiind investite
ºase milioane de euro în cramã, în
plantaþiile de viþã de vie, în utilaje
pentru cramã, precum ºi în proiecte
de marketing.

În crama de la Recaº sunt produ-
se vinuri seci, demiseci ºi demidul-
ci, din soiurile roºii “Cabernet Sau-
viognon”, “Merlot”, “Pinot Noir”,
“Burgund”, “Feteascã Neagrã”,
“Syrah” ºi din strugurii albi de soi
“Pinot Grigio”, “Feteascã Regalã”,
“Sauvignon Blanc”, “Riesling”,
“Chardonnay”, “Muscat Ottonel”
ºi foarte puþin din “Traminer” ºi
“Furmint”.

Anul trecut, vânzãrile “Recaº” au
fost mai mari cu 6% faþã de 2009,
exporturile crescând cu 42%, în
2010 faþã de anul precedent.
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În 2010, "Recaº"
a exportat cu 42%
mai mult faþã de
anul precedent, iar
în 2011
intenþioneazã sã
exporte cel puþin
dublu faþã de anul
trecut.

În 2001, viile ºi crama au fost restituite moºtenitorilor familiei princiare ªtirbey.
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